

# Europäisches Kreditsicherungsrecht

Symposium im Max-Planck-Institut für ausländisches und internationales  
Privatrecht zu Ehren von Ulrich Drobnig am 12. Dezember 2008  
Hrsg. v. Jürgen Basedow, Oliver Remien u. Manfred Wenckstern

[The European Law of Credit and Security. A Symposium in Honor of Ulrich Drobnig on December 12, 2008.]



2010. VII, 183 pages.

ISBN 978-3-16-150192-0  
cloth 74,00 €

Published in German.

The establishment of a Single European Market for credit transactions essentially depends on the harmonization of collaterals and their mutual recognition in the Member States. This book gives an account of the achievements of this harmonization and of the scholarly work in progress in the fields of personal securities and the assignment of receivables as well as securities in movables and immovables. It compiles the papers of a conference held at the Max Planck Institute for Comparative and International Private Law in Hamburg in December 2008. This conference was organized in honor of Ulrich Drobnig, who has made outstanding contributions to the law of securities, on the occasion of his 80th birthday.

## Survey of contents

*Jürgen Basedow*: Einleitung – *Matthias E. Storme*: Die Harmonisierung der persönlichen Sicherheiten in Europa – *Karl Kreuzer*: Die Harmonisierung des Rechts der Mobiliarsicherheiten – *Tatjana Josipovic*: Die Harmonisierung der Immobiliarsicherheiten: Die Eurohypothek. Modell zur Integration des Hypothekarkreditmarkts der EU – *Franco Ferrari*: Die Vereinheitlichung des Abtretungsrechts als Spiegel der Vereinheitlichung des internationalen Handelsrechts im Allgemeinen – *Eva-Maria Kieninger*: Die Vereinheitlichung des Kollisionsrechts der Abtretung – *Hans-Jürgen Lwowski*: Ökonomische und rechtliche Anforderungen an ein optimal funktionierendes Mobiliarkreditsicherungsrecht aus der Sicht der Praxis

## Jürgen Basedow (1949–2023)

1997–2017 Director em. of the Max Planck Institute for Comparative and International Private Law and Professor of Law, University of Hamburg.

**Oliver Remien** ist Dekan der Juristischen Fakultät der Universität Würzburg und Ordinarius für Bürgerliches Recht, Europäisches Wirtschaftsrecht, Internationales Privat- und Prozessrecht sowie Rechtsvergleichung.

**Manfred Wenckstern** ist Notar in Hamburg und Dozent an der Universität Hamburg sowie an der Bucerius Law School.

Order now:

[https://www.mohrsiebeck.com/en/book/europaeisches-kreditsicherungsrecht-9783161501920?no\\_cache=1](https://www.mohrsiebeck.com/en/book/europaeisches-kreditsicherungsrecht-9783161501920?no_cache=1)

[order@mohrsiebeck.com](mailto:order@mohrsiebeck.com)

Phone: +49 (0)7071-923-17

Fax: +49 (0)7071-51104